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……………………………………… 
       RG 0052/ XXXV / 2010 

 
P R O T O K Ó Ł   NR   XXXV/ 2010 
z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą  

w dniu 14 stycznia 2010 r. 
 

Punkt 1.Otwarcie Sesji. 
Otwarcia Sesji o godzinie 16:00 w Gminnym Ośrodku Kultury w Nowym Mieście n. Wartą  
dokonał Janusz Janicki- Przewodniczący Rady Gminy powitał zebranych Radnych, Sołtysów 
oraz zaproszonych gości. 
Punkt 2. Stwierdzenie quorum. 
W punkcie tym Przewodniczący poinformował, Ŝe obecnych jest 12 Radnych- co stanowi 
niezbędne quorum do podjęcia uchwał. 
Punkt 3.  
Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji.  
W punkcie tym, Przewodniczący odczytał protokół z poprzedniej sesji, do protokołu nie 
wniesiono Ŝadnej poprawki, protokół został przyjęty jednogłośnie.  
Punkt 4.  
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami.  
Punkt 5.  
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6. Przyjęcie porządku obrad.  
Przewodniczący Rady Gminy odczytał następujący porządek obrad: 
Punkt 7.  
Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy na 2010 rok. 
Punkt 8.  
Przyjęcie uchwały w sprawie Planów Pracy Komisji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą na 
rok 2010. 
Punkt 9. 
Przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy miejscowości Kruczyn. 
Punkt 10. 
Przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy miejscowości Dębno. 
Punkt 11. 
Interpelacje radnych.  
Punkt 12. 
Sprawy bieŜące. 
Punkt 13. 
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 14. 
Zamknięcie sesji.  
Ad 4) Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami.  
 Przewodniczący zawiadomił, iŜ czasu od ostatniej sesji nie upłynęło zbyt wiele, 
praktycznie co drugi dzień  jest w Urzędzie gdzie na bieŜąco są konsultowane róŜnego 
rodzaju sprawy dotyczące Rady Gminy, oprócz tego tradycyjnie odbywają się dyŜury na które 
kaŜdy mieszkaniec moŜe przyjść i  przedyskutować róŜnego rodzaju problemy. 
Przewodniczący informował, Ŝe rozpoczęła się zima i przewaŜają pytania dotyczące 
odśnieŜania, zaznaczył jednocześnie Ŝe jest to problem nie tylko naszej Gminy. 
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Przewodniczący mówił, Ŝe w jego opinii w miarę moŜliwości drogi są odśnieŜane na bieŜąco,  
i zawsze na kaŜde zgłoszenie pan Wójt reaguje natychmiastowo.  
Ad 5) Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
 Pan Wójt informował, iŜ w tym krótkim czasie między sesjami dyskutowano jeszcze 
nad budŜetem, wprowadzano pewne poprawki i zmiany, Wójt informował, iŜ tegoroczny 
budŜet rysuje się dość sporym deficytem, jest to ponad 7 milionów złotych. Wójt zaznaczył, 
Ŝe w tym roku szykują się dość spore inwestycje tj. zadanie z zakresu gospodarki 
wodościekowej oraz zadanie za ponad 6 milionów, realizowane wraz z powiatem budowa 
drogi Boguszyn- Panienka. Ponadto pan Wójt apelował, Ŝe w bieŜącym roku będzie trzeba 
oszczędzać, aby móc w sposób prawidłowy wykonać budŜet. Wójt informował teŜ, Ŝe 
zapewne w przyszłym miesiącu budŜet będzie zmieniany, w tej chwili przygotowywane są 
projekty unijne, gdyŜ naleŜy liczyć się z tym Ŝe będą zaoszczędzone środki na przetargach z 
zakresu gospodarki wodno- ściekowej, oraz wymiany sieci w części Chociczy, Teresy, oraz z 
zakresu odnowy wsi. 
Ad 7) Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy na 2010 rok. 
 Przed rozpoczęciem omówienia uchwały budŜetowej, Przewodniczący odczytał pismo 
Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczące oceny konstrukcji budŜetu na 2010 rok. Pisma 
stanowią załącznik do niniejszego protokołu.  

W trakcie odczytywania pism do grona Radnych dołączył radny Ireneusz Janicki- w 
związku z powyŜszym na sali obecnych jest 13 Radnych.  

Następnie głos zabrała pani ElŜbieta Mnich- skarbnik Gminy, która szczegółowo 
omówiła poprawki naniesione w konstrukcji budŜetu.  

Po zakończeniu wypowiedzi pan Janusz Janicki Przewodniczący Rady prosił o 
zajmowanie głosu w kwestii budŜetu na 2010 r..  
1. Sołtys wsi Chocicza Pan Wincenty Pawelczyk, który pytał czy jest w planach realizacja 
wymiany starej sieci azbestowej.  
- W odpowiedzi Pan Wójt informował, Ŝe jest przygotowywany projekt do Programu 
Obszarów Wiejskich, który będzie obejmował, tą część Chociczy gdzie znajduje się sieć 
azbestowa, w tym równieŜ Teresę.  
2. Radny Mirosław Ratajczak pytał, czy środki zaplanowane w budŜecie na remonty dróg 
obejmują ogólnie wszystkie drogi Gminy czy tylko wybrane. 
- W odpowiedzi Pani Skarbnik informowała radnego, Ŝe są to środki zaplanowane na ogół 
dróg na terenie Gminy łącznie z drogami dojazdowymi. Pani ElŜbieta Mnich wspomniała teŜ  
iŜ po raz pierwszy w konstrukcji budŜetu znajdują się wydatki w ramach funduszu sołeckiego, 
przez co środki zaplanowane w budŜecie równieŜ obejmują środki funduszu sołeckiego. Pani 
Skarbnik zaznaczyła iŜ naleŜy mieć pełną świadomość, Ŝe to co sołectwa zaplanowały a nie 
zostanie zrealizowane przejdzie do nadwyŜki budŜetowej i nie moŜna środków tych na nic 
innego przeznaczyć, sołectwa nie mogą tez środków przerzucać między sobą.  
3. Głos zabrał Przewodniczący, który wyraził zdanie iŜ jak wielokrotnie było mówione 
Fundusz Sołecki wzbudzał wiele kontrowersji, Przewodniczący informował, ze jest 
przekonany Ŝe Fundusz będzie dobrze funkcjonował, a społeczność dzięki tym środkom 
będzie mogła duŜo zrobić na terenie swoich miejscowości. Ponadto Przewodniczący 
zawiadomił, Ŝe  tegoroczny budŜet jest budŜetem z dość duŜym deficytem, Ŝadne 
wcześniejsze budŜety nie zakładały aŜ tak duŜego deficytu, jednakŜe jeŜeli gmina chce się 
rozwijać, realizować zadania i inwestycje to musi zaciągnąć kredyty. 
4. Następnie głos zabrał Radny Waldemar Tomaszewski. Radny dokonał szczegółowej 
analizy budŜetu tegorocznego z budŜetem z  lat poprzednich informując, Ŝe  na pierwszy rzut 
oka deficyt wydaje się być ogromny gdyŜ 7 milionów złotych nie jest małą kwotą. JednakŜe, 
radny zaznaczał, Ŝe rok 2008 przewidywał deficyt na  pięć milionów sześćset tys. złotych, 
natomiast poprzednie lata poczynając od roku 2006 do 2010 kaŜdy jeden budŜet przewidywał 
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deficyt w kwotach od  miliona czterystu tysięcy złotych. W 2007 roku przewidywano dwa 
miliony czterysta tys. złotych i do pięciu milionów sześćset tys. złotych w roku 2008. Radny 
zaznaczył, Ŝe kaŜdy budŜet który przewidywał deficyt został pomyślnie zrealizowany, a 
patrząc na lata poprzednie tegoroczny deficyt nie jest aŜ tak przeraŜający, a naleŜy 
inwestować w infrastrukturę. Radny wyraził nadzieję, Ŝe tegoroczny budŜet tak jak 
poprzednie będzie prawidłowo wykonany.  
Po zakończeniu wypowiedzi radnego Tomaszewskiego Przewodniczący w związku z brakiem 
dalszych pytań zarządził głosowanie. 
Uchwała została przyjęta jednogłośnie 13-stoma glosami „za”.  
*Uchwała nr XXXV/ 217 /2010 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
Po dokonaniu głosowania Przewodniczący zarządził 5 minutową przerwę.  
Ad 8) Przyjęcie uchwały w sprawie Planów Pracy Komisji Rady Gminy Nowe Miasto 
nad Wartą na rok 2010. 

Projekt uchwały omówił pan Janusz Janicki Przewodniczący Rady, w związku z 
brakiem pytań Przewodniczący zarządził głosowanie za przyjęciem uchwały. Uchwał została 
przyjęta 13-stona głosami „za”.  
*Uchwała nr XXXV/ 218 /2010 wraz z załącznikami stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.  
Ad 9) Przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy miejscowości Kruczyn. 

Projekt uchwały omówił pan Aleksander Podemski Wójt Gminy, w związku z brakiem 
pytań przewodniczący zarządził głosowanie za przyjęciem uchwały. Uchwał została przyjęta 
jednogłośnie 13stona głosami „za”.  
*Uchwała nr XXXV/ 219 /2010 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Ad 10) Przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy miejscowości Dębno. 

Uchwał została przyjęta 13-stona głosami „za”.  
*Uchwała nr XXXV/ 220 /2010 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Ad 11-12-13) Interpelacje radnych. Sprawy bieŜące. Wolne głosy i wnioski. 

1. Jako pierwszy głos zabrał pan Wincenty Pawelczyk sołtys wsi Chocicza, który 
informował, Ŝe udało się sołtysowi nawiązać bardzo dobrą współpracę z 
mieszkańcami sołectwa w trakcie zeszłotygodniowej nawałnicy śniegu. Mieszkańcy, 
tacy jak pan Marek Stiller, zakupił pług na własne potrzeby jednakŜe słuŜył chętnie 
pomocą w odśnieŜaniu dróg dojazdowych, najpierw drogi prowadzące do Komorzy i 
do Roguska, następnie 9 stycznia podczas najgorszych opadów śniegu pan Stiller 
odśnieŜył  wszystkie drogi pozostałe, łącznie z droga prowadzącą do Teresy, od 
Świętomierza  do Chroma, oraz drogę prowadzącą do Boguszynka. Ponadto Pan 
Sołtys dziękował za pomoc w odśnieŜaniu panu Krzysztofowi Klimczakowi, panu 
Zenonowu Pochowi, Bronisławowi Pawlakowi. Sołtys wspomniał teŜ o zachowaniu 
niektórych mieszkańców, którzy wydzwaniali do sołtysa, Ŝe ma odśnieŜyć drogi do 
posesji w przypadku niespełnienia prośby , wyraŜali swoje niezadowolenie. 

2. Kolejno radny Andrzej Borkowski zwrócił się z pytaniem do Wójta Gminy co dzieje 
się w hydroforniach, poniewaŜ za kaŜdym razem jak jest wyłączony prąd nie ma 
wody, prawdopodobnie pompy po wyłączeniu i załączeniu prądu nie załączają się.  
W odpowiedzi pan Wójt informował, Ŝe do tej pory sprawa ta nie była sygnalizowana, 
ale juŜ jutro sprawa zostanie zbadana. 

3.  Pan Henryk Prochownik sołtys wsi Rogusko wysunął propozycję skierowana do Wójta 
Gminy o postawienie znaku przy zatoczce gdzie a autobusów wysiadają dzieci, gdyŜ 
w chwili obecnej ruch przy szkole jest bardzo duŜy i moŜe wydarzyć się wypadek.  

Wójt informował sołtysa, Ŝe zna problem, jednakŜe jak na chwilę obecna nie ma dobrego 
rozwiązania tej sytuacji, rodzice nadal przywoŜą dzieci pod same drzwi szkoły, 
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blokując dojazd autobusu, ale okazuje się Ŝe bardzo trudno na tych ludzi wpłynąć i w 
Ŝaden sposób  nie moŜna ich przekonać, Ŝe zagraŜają bezpieczeństwu dzieci. 

4. Radna Zofia Kędziora pytała czy wiadomo juŜ coś na temat dofinansowania do 
utylizacji azbestu.  
W odpowiedzi Pan Wójt informował, Ŝe jeszcze nic w tej sprawie konkretnego nie 
wiadomo.  

5. Następnie pan Maciej Kuderczak Dyrektor GOK, informował iŜ w ostatnia niedziele 
odbyła się na terenie Gminy Wielka Orkiestra Świątecznej Pomocy, podczas której 
zebrano 3 tysiące złotych, ponadto podczas licytacji uzyskano kwotę 1200 zł, razem 
zebrano ponad 5900 zł, środki zostaną przelane na fundację Jurka Owsiaka. Poza tym 
Pan Kuderczak wspomniał o zakończeniu prac remontowych GOK-u, pan Dyrektor 
zapraszał teŜ na imprezę samorządowo- karnawałową która odbędzie się 16 klutego 
br. 

Ad 14) Zamknięcie sesji.  
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady pan Janusz Janicki                      

o godzinie 18:30 zamknął XXXV Sesję Rady Gminy. 
 
Protokołowała :      Przewodniczący Rady Gminy 
Referent d.s. Rady Gminy 
 
Julita Ciarcińska- Wachowiak             /- / Janusz Janicki 

 
 
 
 
 
 


